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Kommunala förebygganderådet 25 maj 2023 

 

Plats och tid Digitalt via Teams. 13:00-17:00 

 
 

Beslutande Britta Lysholm (Ordförande)  

 Christian Bergvall, Kommunstyrelsen 

 Marita Björkman-Forsman, Barn- och utbildning 

 Marie Rönnholm, Samhällsbyggnadsnämnden 

 Maria Fäldt, Socialnämnden 

 Maria Wikslund, RFSL 

 Stefan Högberg, LP kontakten 

 Tommy Sundqvist, Lions (Vice ordförande) 

 Stig-Roland Carlzon, PKR 

 Tommy Eriksson, Länkarna  

  

 
 

Övriga deltagare    Raimo Roininen, Socialtjänsten 

      Michaela Gebing, Sekreterare 

       

 
 

Utses att justera Tommy Sundqvist, Lions 

  

 
 

 

 
       Paragrafer §§ 1-15 
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Sekreterare Michaela Gebing 

 

 
 

Ordförande Britta Lysholm  

 

 
 

Justerande Tommy Sundqvist 
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KFR § 1 

Mötet öppnas 

Ordförande Britta Lysholm hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 

 

 

KFR § 2 

Fastställande av dagordning 

Två ytterligare punkter läggs till dagordningen samt tre övriga frågor. 

- Val av en ordinarie ledamot från föreningarna perioden 2023-2024   

- Information från områdespolisen  

 

 

 

KFR § 3 

Val av justerare 

Tommy Sundqvist från Lions utses att justera protokollet. 

 

 

 

KFR § 4 

Föregående protokoll 

Inga synpunkter på föregående protokoll som läggs till handlingarna. 

 

 

 

KFR §5 

Val av ordinarie ledamot från föreningarna perioden 2023–2024 
Då Brottsofferjouren Piteå har slagits ihop till att ingå i Brottsofferjouren Norrbotten och därmed inte 

kommer att ha en representant i förebygganderådet, beslutar rådet att ny ordinarie ledamot lottas mellan de 

ersättande föreningarna som anmält en representant till rådet. Lottning sker således mellan Connextions, 

Länkarna och Röda Korset.  

 

Efter lottning utses Länkarna till att sitta som ordinarie förening i Kommunala Förebygganderådet under 

perioden 2023-2024. 
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KFR § 6 

Val av vice ordförande för mandatperioden 2023–2026 
Connextions har innan sammanträdet inkommit nominerat deras ledamot André Bengtsson till vice 

ordförande. Connextions har en ersättande plats i rådet. 

 

Vice ordförandeposten ska väljas utifrån de föreningar som har en ordinarie plats i rådet. Vid sittande möte 

inkommer förslag på att Lions (Tommy Sundqvist) väljs till vice ordförande i Kommunala förebyggande 

rådet. Rådets ledamöter beslutar enhälligt att välja Lions, Tommy Sundqvist, till vice ordförande för 

mandatperioden 2023-2026.  

 

 

 

KFR § 7 

Alkoholpotten 
För 2023 finns 39 000 kr i alkoholpotten.  

 

Till sammanträde den 25 maj har Connextions lämnat in en ansökan om medel ur alkoholpotten. Ansökan 

avser aktiviteter i samband med PDOL och det alkohol och drogfria området Chilla med PDOL. De ansöker 

om totalt 12 000 kr. Då ansökan inte är undertecknad vid tiden för sammanträdet, beslutas att ansökan 

behandlas på nästa sammanträde i september om underskriven ansökan då har inkommit.  

 

Ansökningar till alkoholpotten kan lämnas in för behandling vid nästa sammanträde den 21 september 2023. 

Förebygganderådet lämnar då förslag till beslut, där då KSAPU fattar beslut på sammanträde i november 

2023.  

 

 

 

KFR § 8 

Bestämmelser om ersättning till förtroendevalda 
I september 2022 fattades beslut om nya riktlinjer och nivåer vad gäller ersättning till förtroendevalda. För 

ledamöterna i förebygganderådet innebär det att den del av arvodet som tidigare avsåg att kompensera 

förlorad arbetsinkomst nu plockas bort. De som har förlorad arbetsinkomst i samband med sammanträden 

får i stället begära ersättning för det. Det ska även intygas från arbetsgivare. Se bilaga 1 
 

 

 

KFR § 9 

Information om ny rutin för utbetalning av förrättningsarvoden. 
Från och med årsskiftet 2022/2023 har rutiner för utbetalning av förrättningsarvoden förändrats. Ledamöter i 

kommunala förebygganderådet ska nu själva begära förrättningsarvode vid deltagande på rådets 

sammanträden. Här finns även möjlighet att begära reseersättning och förlorad inkomst. I Piteå kommuns 

bestämmelser om ersättning till förtroendevalda framgår vilken ersättning som ledamöter i Kommunala 

Förebygganderådet har möjlighet att begära. Information till ledamöter från förvaltningarna har tidigare 

skickats ut från varje förvaltning. Information och instruktioner till ledamöter från föreningarna skickas ut 

efter dagens sammanträde. 

 

Se vidare information på Piteå.se/Politikerportal  

https://www.pitea.se/invanare/Kommun-politik/politik/politikerportal/etjanster/
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KFR § 10 

Information från områdespolisen 
Emma Svensson områdespolis i Piteå berättar om deras arbete. Som områdespolis arbetare de 

trygghetsskapande, kontaktskapande, brottsförebyggande och även riktat mot narkotika. De har ett nära 

samarbete med rektorer, kuratorer, fältare och handläggare inom socialtjänsten. Ett stort fokus på Piteås 

ungdomar. Att förebygga att ingen ramlar mellan stolarna och att ungdomar i riskgrupper ska hålla sig på 

rätt sida lagen. Emma trycker mycket på värdet av gemensamma aktörer där man arbetar tillsammans för 

Piteås ungdomar. Områdespolisen är även ute i skolor och föreläser för föräldrar i åk 4, 7 och första året på 

gymnasiet, med olika riktade innehåll anpassat för målgruppen.  

 

I april 2022 startades det upp ett event kallat ”vuxna på stan” detta har sedan dess växt sig starkare och man 

har nu återkommande event med vuxna på stan under helger som anses som högriskhelger. Man samarbetar 

även med ICA-kvantum, svenska kyrkan, socialtjänsten, MAE-teamet (Mobila akutpsykiatriska enheten), 

politik och föreningar vid dessa helger. Det har visat sig ha en lugnande effekt och är uppskattat bland 

ungdomarna. Man ser även att våldsbrotten har minskat.  

 

En stor oro finns dock över att man inte längre kommer att ha tillgång till socialpedagog på 

Strömbackaskolan. Där har man haft ett ovärderligt samarbete med att kartlägga och fånga upp ungdomar 

som hamnar på glid. Nu är det oklart hur man ska nå dessa ungdomar då tjänsten försvinner. Rådets 

ledamöter diskuterar även vad den ekonomiska vinningen blir på kort och på lång sikt av att göra denna 

förändring.  

 

Christian Bergvall – Kommunstyrelsen tar med frågan till Kommunstyrelsen. Marita Björkman Forsman – 

Barn- och utbildningsnämnden kommer att bjuda in områdespolisen till fortsatt dialog i frågan.  

 

Områdespolisen i Piteå ingår även i ett projekt i nätpatrullering. Detta är ett nytt forum för polisen att verka 

inom, men är något som man ser som en viktig del i det polisiära arbetet och i ett förebyggande arbete. Dock 

är det svårt att hitta bra arbetssätt då det ännu är nytt inom polisen att nätpatrullera. Det är många unga som 

blir utsatta på olika sätt via bland annat sociala medier.   

 

 

 

KFR § 11 

”Möjligt tillsammans” – Frida Lindberg 
Frida Lindberg, vårdsamordnare och Jenny Wennberg, rektor, informerar om en förstudie i hur man kan 

möjliggöra och stärka samverkan och samarbetet mellan olika verksamheter och hur man kan skapa enkelhet 

för medborgare som behöver stöd och hjälp från olika verksamheter. Hur man kan skapa förutsättningar att 

stärka barn och ungas hälsa med förebyggande insatser. Se Bilaga 2 och 3 

 

 

 

KFR § 12 

Information från Socialförvaltningen  
Personal från socialförvaltningen deltog tillsammans med Fältare på Cruisingen i maj och kommer så att 

göra på PDOL och kommande Cruisingkvällar framöver. Man har ett nära samarbete med polis.  

 

Alkohol- och narkotikagruppen har tillsammans med Stöd till barn och familjer ett projekt kallat 13-25, där 
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syftet är att samordna tidiga insatser för att förebygga unga och unga vuxnas behov av långvariga insatser 

inom socialtjänsten. Det ska fungera som en ingång med låg tröskel med förhoppningen att det inte ska 

behöva bli ett aktivt ärende inom socialtjänsten.  

 

Man har beslutat att behålla tre Fältare året ut då behovet är stort. Man ser ett ökat inflöde av 

orosanmälningar för vuxna inom missbruk samt barn och unga.  

 

Inom övriga förvaltningen är sommarbemanningen ett bekymmer då vikarier saknas främst inom vård och 

omsorg.  

 

Marita Björkman Forsman – Barn- och utbildningsnämnden frågar hur kommunen arbetar med 

brottsförebyggande arbete. Helena Lindehag som arbetar som Folkhälsostrateg har ett uppdrag att arbeta 

med otrygghetsfrågor där det uppdraget ingår. Då det är en ny tjänst föreslås att rådet ska bjuda in Helena 

Lindehag vid nästa sammanträde för att berätta mer om tjänsten och dess innehåll.  

 

 

 

KFR § 13 

Information från föreningarna och förvaltningarna  
Marita Björkman Forsman, Barn- och utbildningsnämnden. Det ska byggas en ny F-6 skola i Öjebyn. 

Barnen som nu går på Kullenskolan kommer att börja på den nya skolan och Kullenskolan blir en utökad 

resursskola för barn med särskilda behov. Budgeten är inte klar ännu, men man har äskat pengar för att klara 

de nya lagkraven.  

 

Varje månad tar man upp mellan 10-12 st. ärenden avseende barn som inte går till skolan (hemmasittare). 

Länkarna uppger att de under hösten 2021 hade ett möte med BUN och att det då talades om att starta upp en 

referensgrupp innehållande föräldrar, lärare och specialpedagoger i syfte att hitta vägar att förebygga och 

samarbeta för att kunna hjälpa dessa barn. Maria tar frågan om hur det arbetet går, med sig till nämnden.  

 

De flesta föräldrar gör allt de kan för att hjälpa sina barn, men alla barn har inte det stödet.  

I en ny Prop 2022/23:64 föreslår regeringen att socialtjänsten ska få möjlighet att utan vårdnadshavares 

samtycke besluta om öppna insatser till barn som fyllt 12 år, om det bedöms lämpligt och om barnet 

samtycker till det. Detta öppnar upp för att kunna sätta in fler tidiga insatser för barn i lägre åldrar än vad 

som är möjligt i dag. 

 

RFSL, Maria Wikslund. Den 26 juli planeras en Pride parad i samband med PDOL. Man kommer at utgå 

från badhusparken kl. 17.30. Därefter avslutar man med en regnbågsmässa i stadskyrkan. Man kommer även 

att ha café på inhägnat område under PDOL. Man deltog på IDAHO-dagen i gallerian där man fanns på plats 

för att informera. Man försöker ha Caféet öppet så mycket som möjligt. ”Young and Queer” har pausats och 

hoppas kunna startas upp igen till hösten.  

 

Kommunstyrelsen, Christian Bergvall. Det kommer en fråga från Länkarna avseende föreningsbidragen och 

den nivå som dessa har legat på under flera år. Med ökade kostnader för lokaler samt att det nu är fler 

föreningar som ska dela på det som avsätts (600 000 kr/år) är oron stor över att man kanske inte längre 

klarar att hålla lokalen öppen. Christian tar frågan med sig.  

 

Länkarna, Tommy Eriksson. Informerar om att Länkarnas verksamhetsplanering finns att få ut för den som 

är intresserad. Den verksamhet som Länkarna haft under senaste månaden är: 

Valborgsmässoafton med grillning utanför lokalen. Man har startat upp en kvinnogrupp som bakar och 

samtalar. Fyra medlemmar deltog i Rikslänkarnas kongress i Solna.  
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Länkarna har i samarbete med IOGT-NTO, Tempelriddarna, MHF, FMN och NBV haft aktiviteter under 

Folknykterhetens vecka: Drogkamp, Peter Moilanen har informerat om vad som händer om vi legaliserar 

cannabis och vi har presenterat organisationerna i Småstaden.  

De har frukost varje onsdag kl. 9,30, kostar 20 kr, Middag fredagar kl. 17, gratis för medlemmar och 50 kr 

för övriga, men man måste anmäla sig. Den 2 juni kommer Fältassistenterna och berättar om hur läget är på 

stan.  

 

Man hoppas kunna hålla en utbildning i Sunderbyn till hösten. Förslag på teman är bland annat missbruk och 

NPF diagnoser, men det är ännu oklart om det finns ekonomi som gör att det går att genomföra.  

 

Länkarna föreslår även att förebygganderådet kan vara delaktiga i Blåsljusdagen och att göra en samlad 

aktivitet i samband med examen och antilangningskampanj.  

 

Marie Rönnholm, Samhällsbyggnadsnämnden. Det är tillsatt en arbetsgrupp för att se över alternativa 

användningsområden för ett HVB hem i Hortlax som just nu bara har 6 st boende där man annars kan ta 

emot 30 st. Kan man hitta alternativa lösningar eller behöver man stänga. Man har fört dialog hur bland 

annat skoldatorer ska användas exempelvis är det beslutat om att TIK TOK inte får användas på kommunens 

datorer.  

 

LP- kontakten, Stefan Högberg. Man höll öppet under Cruisingen och serverade varmkorv, vilket blev 

mycket uppskattat bland många. Man delade även ut vatten att dricka. Man kommer även att hålla öppet på 

examen. Under dagtid är det övervägande besökare i åldersgruppen 30 år och uppåt. Tidigare har det 

förekommit besök av framför allt yngre tjejer, där man märkt att syftet har varit att köpa droger. Dock har 

man nu uttalat att dessa inte är välkomna i lokalen. Det finns en oro över psykisk ohälsa bland unga. Det är 

många som mård dåligt men som inte vågar berätta för exempelvis sjukvård och andra myndigheter, där 

hjälp finns att få. Hur får man dessa att våga ta hjälp?  

 

Socialnämnden, Britta Lysholm, Maria Fäldt. Man har haft gemensam nämnd med barn- och 

utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden med fokus på barn och unga i Piteå.  

 

Lions, Tommy Sundqvist. Man har haft Loppmarknad där man samlat in 430 000 kr på skänkta saker. Dessa 

pengar går till att stöta utsatta familjer på olika sätt. Lions har även en barnfond ”Lions barnfond hjärtat” 

som stöttar barn upp till 18 år. Denna fond har funnits i 20 år. Lions har även cancerforskningsfond där man 

samarbetare med Lionsklubbar i Västerbotten och Västernorrland. Medel från den fonden går till att stötta 

cancerforskningen i norr. Man samarbetar även med socialtjänsten och bidrar med julklappar till utsatta 

familjer. Snittåldern på de aktiva i föreningen börjar dock vara hög och man har behov av volontärer som 

hjälper till.  

 

PKR, Stig-Roland Carlzon. Kyrkans olika församlingar har olika verksamheter där alla Piteås medborgare 

kan hitta en plats att vara på. Man samarbetar även med andra föreningar och kommunens olika 

verksamheter.  

 

 

 

KFR § 14 

Övriga frågor 
Stoppa langningskampanj – Länkarna 

Länkarna lyfter frågan om representanter från förebygganderådet ska göra en gemensam aktivitet inför 

examen. Socialnämnden har tidigare hållit med tryckt material att dela ut. Britta Lysholm, Socialnämnden 

kollar upp om det finns foldrar.  
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Drogsnurror - Länkarna 

Förebygganderådet var 2016 med och tryckte upp drogsnurror som socialtjänst, skola och föreningar kunnat 

dela ut. 2020 kom frågan upp igen om att trycka upp fler drogsnurror, man landade då i att kolla upp om det 

finns ett annat mer lättillgängligt sätt att nå ut med samma information via Piteå kommuns hemsida. Maria 

Fäldt tar på sig att kolla upp om det finns möjlighet att trycka upp fler eller beställa drogsnurror. 

 

Det finns förfarande kvar ett antal drogsnurror hos sekreterare i rådet för dem som vill ha att dela ut.  

 

Krisberedskap i kommunen - PKR 

Piteå Kristna Råd lyfter frågan om vilken krisberedskap som finns i kommen om det värsta händer? Det 

finns ett stort pågående arbete i kommunen via Pitea.se kan man se samlad information om vilken beredskap 

som finns i Piteå, sidan uppdateras löpande 

 
 

 

KFR § 15 

Mötet avslutas 
Ordförande Britta Lysholm avslutar mötet. Nästa sammanträde planeras till den 21 september 2023. 

https://www.pitea.se/invanare/Sakerhet/Krisberedskap/Krisinformationse/

